
Protokół  nr IX/2011 

z sesji Rady Gminy Ł ęka Opatowska 

odbytej w dniu 30 maja 2011 r. 

w sali posiedze ń Urzędu Gminy w Ł ęce Opatowskiej 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 11:05 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy  - pani Alina Brząkała 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - pan                                                                                                       
  Tomasz Jerczyński 
- Kierownik     Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak 
- Radca Prawny – pani Gabriela Drzazga 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
 
Ad. 2. Przyj ęcie porz ądku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2011 r.,  
2) zmiany uchwały Nr VIII/41/2011 Rady Gminy Łęka Opatowska  

z dnia 27 kwietnia 2011 r. w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  
w budżecie Gminy w 2012 r. na przedsięwzięcie pn.: Przebudowa Starej 
Szkoły Podstawowej w Łęce Opatowskiej wraz ze zmianą sposobu 
użytkowania na cele społeczne – roboty wewnętrzne wykończeniowe”,   

3) wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz ze sprzedażą udziału  
w gruncie,  

4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki nr ewid. 363 położonej w obrębie geodezyjnym 
Opatów w gminie Łęka Opatowska, 

5) wyrażenia zgody na bezprzetargową dzierżawę nieruchomości gruntowej 
Opatowskiemu Stowarzyszeniu Kulturalno – Sportowemu, 



7. Informacja Komendanta Powiatowego Policji dotycząca bezpieczeństwa publicznego 
  na terenie Gminy Łęka Opatowska – ruch drogowy 
8. Informacja    Komendanta   Powiatowego   Państwowej   Straży  Pożarnej   dotycząca 

bezpieczeństwa     publicznego   i   przeciwpożarowego   na  terenie    Gminy     Łęka 
Opatowska  

9. Ochrona przeciwpożarowa, stan organizacyjny, wyposażenie jednostek OSP z terenu 
Gminy Łęka Opatowska: 

1) Informacja Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
2) Informacja Komendanta Zarządu Oddziału   Gminnego  ZOSP  RP  

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach  
12. Wolne głosy i wnioski 
13. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy. 
 

Pan Przewodniczący spytał czy nie ma uwag co do proponowanego porządku obrad.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, która poprosiła o wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 6, 
uchwały  w sprawie wyboru banku do obsługi bankowej budżetu Gminy Łęka Opatowska 
wraz  z wszystkimi jednostkami organizacyjnymi Gminy Łęka Opatowska.  Związane jest to z 
rozstrzygnięciem przetargu nieograniczonego w sprawie wyłonienia banku do obsługi 
bankowej Gminy Łęka Opatowska, przeprowadzonego zgodnie z ustawą Prawo zamówień 
publicznych na którym została złożona jedna oferta przez Spółdzielczy Bank Ludowy w 
Kępnie. Przetarg o wyborze banku zgodnie z obowiązującymi przepisami ogłoszono, 
rozstrzygnięto a następnie Rada Gminy powinna ten wybór w formie uchwały zaakceptować.    

Wobec braku uwag, proponowaną poprawkę do porządku obrad poddano pod głosowanie. 
„Za” wniesieniem proponowanych zmian do porządku obrad głosowało 13 radnych – 
jednogłośnie. 

Następnie poddano pod głosowanie cały porządek obrad uwzględniający naniesione 
poprawki. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 13-stu radnych (jednogłośnie). 

Ad. 4. Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym , która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag, Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno ści mi ędzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złożył sprawozdanie za 
okres od 27 kwietnia 2011 r. do 30 ma 2011 r., które stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania Pana Wójta.  



Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Podj ęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

- Nr IX/46/2011 w sprawie zmiany bud żetu Gminy na 2011 r.   

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która przedstawiła zmiany w budżecie Gminy 
na 2011 r., które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan Kopis podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję. 

Jako pierwsza głos w sprawie tej uchwały zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania  
i Budżetu Ewa Kosińska, która przedstawiła opinię w sprawie tej uchwały. Powiedziała,  
iż członkowie komisji uczestniczący na posiedzeniu Komisji Planowania i Budżetu w dniu  
18 maja br. wysłuchali szczegółowych wyjaśnień Pani Skarbnik i po wysłuchaniu wyrazili 
opinię pozytywną.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podj ęła uchwał ę Nr IX/46/2011 w sprawie zmiany 
bud żetu Gminy na 2011 r.   

- Nr IX/47/2011 w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/41 /2011 Rady Gminy Ł ęka Opatowska  
z dnia 27 kwietnia 2011 r. w sprawie zabezpieczenia  środków finansowych  
w bud żecie Gminy w 2012 r. na przedsi ęwzięcie pn.: „Przebudowa Starej Szkoły 
Podstawowej w Ł ęce Opatowskiej wraz ze zmian ą sposobu u żytkowania na cele 
społeczne – roboty wewn ętrzne wyko ńczeniowe”,   

Jako pierwszy w sprawie tej uchwały zabrał głos Pan  Wójt, który powiedział, iż na 
poprzedniej sesji Rady Gminy Łęka Opatowska w dniu 27 kwietnia br. podjęto uchwałę 
intencyjną dotyczącą   całkowitego zakończenia remontu starej szkoły, ta uchwała obciążała 
budżet przyszłoroczny o kwotę 900 tyś zł. W wyniku przetargu nieograniczonego 
najkorzystniejsza oferta zaproponowana przez wykonawcę, spośród dwóch złożonych ofert  
opiewała na kwotę 1.620701,30 zł., druga oferta opiewała na kwotę 1925790,81 zł. Pewien 
zamęt powstał przy podaniu kwot z kosztorysów inwestorskich. Informacje dot. kosztorysów 
inwestorskich w dwóch branżach budowlanych i sanitarnych, gdzie podane Państwu kwoty 
były kwotami netto co spowodowało, że kwota kosztorysowa była niższa niż kwota po 
rozstrzygniętym przetargu. Po weryfikacji i sprostowaniu kwota kosztorysowa jest o wartości 
1.889786,23 zł. brutto. Różnica między kwotą kosztorysową a najtańszą ofertą jest                          
269 084,93 zł. W budżecie Gminy jest zabezpieczone 1.227932 zł. Między kwotą 
przetargową a kosztorysową jest różnica 392 769,30 zł. – jest to kwota brakująca. W 
uchwale intencyjnej ustalono kwotę 900 tyś zł. brakuje 392 769,30 zł. Tak więc aby zamknąć 
całą inwestycję w roku 2011 i móc się rozliczyć z Urzędem Marszałkowskim kwota intencyjna 
powinna wynosić 1.300 000 zł.  

Na ostatnim posiedzeniu komisji Planowania i Budżetu zadano pytanie o całkowity koszt 

wszystkich III – ech etapów  - jest to kwota 2.485 534,30 zł. 



całkowita kwota dofinansowania – 665 121 zł.  

Pojawiło się również pytanie o ewentualne zwrócenie dotacji, jaką kwotę Gmina musiała by 
zwrócić? 

Pan Wójt odpowiedział, iż kwotę dofinansowania, którą Gmina musiała by zwrócić wraz  
z odsetkami to kwota 712 218 zł.     

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi i otworzył dyskusję. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Zalewski, który powiedział, iż nie miał przyjemności 
uczestniczyć w ostatnim posiedzeniu Komisji Planowania i Budżetu ze względów 
zawodowych. Po raz kolejny zaapelował, aby posiedzenia komisji odbywały się w nieco 
późniejszych godzinach. Uważa, że Rada Gminy powinna zaakceptować tą uchwałę pomimo 
pewnych obciążeń i problemów finansowych na przyszły rok. Faktycznie jak trzeba by, było 
zwracać tą dotację to po pierwsze, stracimy te 700 tyś zł a po drugie nie zakończymy 
budowy. Nie wie jak pozostali radni ale on będzie głosował „za” przyjęciem uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady Adam Kopis, powiedział, iż, faktycznie ta uchwała obciąży 
budżet przyszłoroczny, trzeba być tego świadomym. Biorąc pod uwagę, fakt, iż w 
przyszłorocznym budżecie są pewne zaplanowane inwestycje, które też będą musiały być 
zrealizowane ponieważ są zgłoszone w Urzędzie Marszałkowskim. Powiedział, iż jesteśmy w 
pewnym stopniu postawieni pod ścianą. Podkreślił, iż w tym budynku ma być min. przyszły 
posterunek Policji, samo pomieszczenie, budynek, zabytek będzie tętnił życiem w dobrym 
tego słowa znaczeniu. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który powiedział, iż Pan Przewodniczący powiedział, 
iż jesteśmy postawieni pod ścianą no tak jako Rada przez poprzednią Radę zostaliśmy 
postawieni pod ścianą. Ale nie powiedział, że to było złe postanowienie trzeba to 
kontynuować i oby ta inwestycja jak najprędzej dobiegła końca. 

   Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Ewa Kosińska, 
która przedstawiła opinię w sprawie tej uchwały. Powiedziała, iż członkowie komisji 
uczestniczący na posiedzeniu Komisji Planowania i Budżetu po wysłuchaniu szczegółowych 
wyjaśnień Pana Wójta i Pani Skarbnik oraz rzeczowych dyskusjach wyrazili opinię 
pozytywną. Na 10-ciu członków komisji, siedmiu obecnych głosowało „Za” przyjęciem 
proponowanego projektu.  

 Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

  Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za” podj ęła uchwał ę Nr IX/47/2011 w sprawie zmiany 
uchwały Nr VIII/41/2011 Rady Gminy Ł ęka Opatowska z dnia 27 kwietnia 2011 r.  
w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w bud żecie Gminy w 2012 r. na 
przedsi ęwzięcie pn.: „Przebudowa Starej Szkoły Podstawowej w Ł ęce   Opatowskiej 
wraz ze zmian ą sposobu u żytkowania na cele społeczne – roboty wewn ętrzne 
wyko ńczeniowe”.   

Nr IX/48/2011 w sprawie  wyra żenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz  
ze sprzeda żą udziału w gruncie, 

  W sprawie tej uchwały zabrał głos Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński, który powiedział, iż 
przedmiotem uchwały jest lokal mieszkalny nr 5, który jest w posiadaniu Gminy o pow. 



użytkowej 16,8 m2 składający się z jednego pokoju i kuchni znajdujący się na parterze 
budynku Trzebień nr 4 z piwnicą oraz udziałem w gruncie. Lokal był dotychczas zajmowany 
jako mieszkanie socjalne z powodu niepłacenia mieszkaniec został przeniesiony do 
zastępczego lokalu mieszkalnego znajdującego się w Opatowie. Koszty związane z 
podwyższeniem standardu, z przygotowaniem tego mieszkania do zasiedlenia byłyby 
znaczne. Istnieje więc propozycja sprzedaży tego lokalu w drodze przetargu z uwagi, iż 
posiada przymiot samodzielności zgodnie z zaświadczeniem Starosty Kępińskiego. Zbycie 
lokalu przysporzy dochód ze sprzedaży oraz zmniejszy koszty zarządu nieruchomością 
wspólną. Są już osoby zainteresowane wykupem tego mieszkania. W pierwszej kolejności 
jeśli Rada Gminy uchwali tą uchwałę będzie wycena lokalu przez rzeczoznawcę następnie 
będzie ogłoszony przetarg na sprzedaż tej nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Jerczyńskiemu i otworzył dyskusję w 
sprawie w/w uchwały.  

Jako pierwsza głos zabrała Radna Kosińska, która spytała „Czy dotychczasowemu 
lokatorowi były przedstawione jakiekolwiek warunki wykupu tego lokalu?”. 

Pan Jerczyński odpowiedział – oczywiście tak, lokal miał być zbyty na rzecz najemcy 
zgodnie z protokołem uzgodnień z dnia 31 maja 2001 r., jednakże najemca odstąpił od 
zawarcia umowy sprzedaży.  

Jako kolejny głos zabrał Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarczej Marcin Górecki, 
który przedstawił opinię w sprawie tej uchwały. Powiedział, iż członkowie komisji 
uczestniczący na ostatnim posiedzeniu Komisji Gospodarczej po wysłuchaniu 
szczegółowych wyjaśnień wyrazili opinię pozytywną.   

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za” podj ęła uchwał ę Nr VIII/48/2011 w sprawie  wyra żenia 
zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz  ze sprzed ażą udziału w gruncie, 

- Nr IX/49/2011 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewid . 363 poło żonej w obr ębie 
geodezyjnym Opatów w gminie Ł ęka Opatowska. 

 W sprawie tej uchwały zabrał głos Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński, który powiedział, iż do Wójta 
Gminy Łęka Opatowska wpłynął pisemny wniosek współwłaścicieli nieruchomości, którzy 
wnoszą o przeznaczenie gruntu rolnego na zabudowę mieszkaniową jednorodzinna z 
usługami.  Obszar ten położony jest przy publicznej drodze gminnej – ulica Kępińska  i 
mieści się   w granicach działki nr 363 w obrębie geodezyjnym Opatów. Nie posiada 
obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Żeby rozpocząć 
całą procedurę wykonania planu niezbędne jest podjęcie w/w uchwały.  

Jako kolejny głos zabrał Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarczej Marcin Górecki, 
który przedstawił opinię w sprawie tej uchwały. Powiedział, iż członkowie komisji 
uczestniczący na ostatnim posiedzeniu Komisji Gospodarczej po wysłuchaniu 
szczegółowych wyjaśnień wyrazili opinię pozytywną.   

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 



Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za” podj ęła uchwał ę Nr IX/49/2011 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
dla działki nr ewid. 363 poło żonej w obr ębie geodezyjnym Opatów w gminie Ł ęka 
Opatowska. 

- Nr IX/50/2011 w sprawie wyra żenia zgody na bezprzetargow ą dzier żawę 
nieruchomo ści gruntowej Opatowskiemu Stowarzyszeniu Kulturalno  – Sportowemu, 

W sprawie tej uchwały zabrał głos Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński, który powiedział, iż  Opatowskie 
Stowarzyszenie zwróciło się do Pana Wójta z prośbą o wydzierżawienie nieruchomości 
gruntowej na realizację placu zabaw. 

Aby stowarzyszenie mogło starać się o pozyskanie środków zewnętrznych na realizację w/w 
celu niezbędnym jest posiadanie przez stowarzyszenie wieloletniego tytułu władania daną 
nieruchomością. W uchwale określono czasowe ramy użyczenia nieruchomości – 5 lat. 
Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, rada gminy może wyrazić zgodę na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony 
dłuższy jak 3 lata nieruchomości stanowiącej własność gminy np. w przypadku  
wydzierżawienia nieruchomości przeznaczonych na cele publiczne, jeżeli cele te będą 
realizowane przez podmioty, dla których są to cele statutowe i których dochody przeznacza 
się w całości na działalność statutową. 
Niewątpliwie plac zabaw – jest obiektem użyteczności publicznej, a Opatowskie 
Stowarzyszenie Kulturalno-Sportowe zgodnie ze swoim statutem działa w celach 
niezarobkowych.   

Przewodniczący podziękował Panu Jerczyńskiemu i otworzył dyskusję. 

Wobec braku pytań odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za” podj ęła uchwał ę Nr IX/50/2011 w sprawie wyra żenia 
zgody na bezprzetargow ą dzier żawę nieruchomo ści gruntowej Opatowskiemu 
Stowarzyszeniu Kulturalno – Sportowemu, 

- Nr IX/51/2011 w sprawie wyboru banku do obsługi bankowej bud żetu Gminy Ł ęka 
Opatowska wraz  z wszystkimi jednostkami organizacy jnymi Gminy Ł ęka 
Opatowska.   

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która powiedziała, iż zgodnie z ustawą o 
finansach publicznych wyboru banku do obsługi bankowej Gminy Łęka Opatowska wraz z 
jednostkami organizacyjnymi Gminy, przeprowadza się w oparciu o ustawę Prawo Zamówień 
Publicznych dokonuje się w formie przetargu nieograniczonego na okres do pięciu lat. 

Ostatnia umowa skończyła się z końcem lutego. Został ogłoszony przetarg, została złożona 
jedna ważna oferta przez Spółdzielczy Bank Ludowy w Kępnie. Dla pracowników urzędu jest 
to bardzo korzystne ponieważ oddział banku usytuowany jest w tym samym budynku co 
Urząd Gminy. Przetarg rozstrzygnięto a Rada Gminy zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa powinna ten wybór zaakceptować.  

Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik i  otworzył dyskusję. 



Wobec braku pytań odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 13-stu radnych uczestnicz ących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za” podj ęła uchwał ę Nr IX/51/2011 w sprawie wyboru 
banku do obsługi bankowej bud żetu Gminy Ł ęka Opatowska wraz  z wszystkimi 
jednostkami organizacyjnymi Gminy Ł ęka Opatowska.   

Ad. 7. Informacja Komendanta Powiatowego Policji do tycz ąca bezpiecze ństwa 
publicznego   na terenie Gminy Ł ęka Opatowska – ruch drogowy 
Pan Przewodniczący oddał głos Panu Komendantowi Powiatowemu Policji Krzysztofowi 
Zimnemu, który na początku przedstawił dane statystyczne z 2010 i 2011 r. dot. ruchu 
drogowego na terenie powiatu jak i samej Gminy Łęka Opatowska. 

zaistniałe zdarzenia  teren Powiatu 
Kępińskiego 

teren Gminy Ł ęka Opatowska  

2010 rok do dnia  

20.05.2011  

2010 rok do dnia 
20.05.2011  

wypadki   

 

 

w tym: śmiertelne  

32 

 

 

6 

15 

 

 

3 

2  
(1-Siemianice,  
1-Klasak)),  
 
 
0 

1 

 

 

0 

rannych  37 osoby  20 osób  3 osoby ranne  1 osoba  

kolizje 451 115 24 
Łęka Opatowska -11, 
Siemianice – 3, 
Piaski – 1, 
Opatów – 2, 
Raków – 1,  
Biadaszki – 1, 
Droga wojew. nr 450  
od Opatowa do łącznika z 
drogą nr 8 – 2,  
inne drogi gminne - 3 

9 

zatrzymani nietrzeźwi 
kierujący pojazdami 
mechanicznymi 

123 osoby  50 osób  11 osób  5 osób  

zatrzymani nietrzeźwi 
rowerzyści 

139 osoby  33 osoby  8 osób  1 osoba  

 



Po przedstawieniu danych statystycznych przez Komendanta Powiatowego Policji, 
Przewodniczący Rady Gminy Adam Kopis spytał o pozostałe kwestie bezpieczeństwa w 
odniesieniu do naszej Gminy.  

Pan Komendant odpowiedział, iż generalnie dane statystyczne przygotował w odniesieniu do 
ruchu drogowego tak jak było podane w zaproszeniu, ale postara się odpowiedzieć na 
wszelkie pytania mniej liczbowo a bardziej opisowo. 

Powiedział, iż podstawowym problemem z jakim boryka się  Komenda Powiatowa Policji w 
Kępnie to duża ilość wakatów w strukturach policyjnych. 

Od dnia 2 kwietnia br. stan etatowy Komendy Powiatowej Policji wynosi 103, co bardzo Go 
to cieszy ponieważ do tej pory było 89. Na pewno to się, przełoży na poprawę 
bezpieczeństwa mieszkańców Gminy jak i Powiatu. Niestety od dnia następnego po sesji 
wakat w strukturach Policji będzie wynosił dokładnie 25 osób czyli 25 % policjantów będzie 
brakowało do stanu 103 policjantów. Związane to jest z problemami Pana Komendanta i 
policjantów w realizacji zadań przed którymi stoją aby spełnić oczekiwania mieszkańców.  
Odnośnie struktur etatowych, liczbowych wspólnie z naczelnikiem Wydziału Prewencji i 
Panem Kierownikiem ustalono, że warto by było wzmocnić Posterunek Policji w Trzcinicy i 
tak na dzień 2 kwietnia niestety tylko papierowo w strukturach Posterunku Policji w Trzcinicy 
ustalono następujący skład: Pan Kierownik – Sławomir Kasprzak, jego zastępca asystent ds. 
prewencji spraw kryminalnych, 3 dzielnicowych, 6 policjantów patrolowych. Niestety na dzień 
dzisiejszy uwzględniając urlopy, zwolnienia lekarskie i inne sytuacje życiowe policjantów, 
które pojawiają się w pracy tych policjantów generalnie jest za mało do tego żeby Policja 
mogła wszystkie zadania realizować. Jeśli chodzi o problemy, które dotyczą Gminy Łęka 
Opatowska to największym problemem jest sytuacja związana z ruchem drogowym, 
przebieg trasy nr 11, która w większej części przebiega przez Gminę Łęka Opatowska 
generuje najwięcej problemów. Jeżeli chodzi o podstawowe zdarzenia  to sytuacja wygląda 
porównywalnie jak w każdej gminie o podobnej wielkości.   

Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który spytał ogólnie o kwestię przestępstw innego 
rodzaju i problem narkomanii, dopalaczy. 

Pan Komendant odpowiedział, iż jeżeli chodzi o problem dopalaczy to problem sklepów z 
dopalaczami został rozwiązany od miesiąca listopada 2010 r., gdzie wspólnie z Państwową 
Inspekcją Sanitarną  doprowadzono do zamknięcia sklepów. Jak gdyby dostęp do dopalaczy 
w pewien sposób został ukrócony. Nie mniej jednak rynek, przemysł, nie lubi pustki przeniósł 
się na serwery słowackie i czeskie, gdzie z tamtąd niestety można kupić za pomocą dostępu 
do Internetu i kurierów.  Z informacji z powiatu wiadomo, iż dostęp do dopalaczy został w 
pewien sposób trochę ograniczony. Oczywiście sprawa do końca nie jest rozwiązana to  
wszyscy są tego świadomi. Jeżeli chodzi o dostęp do narkotyków no niestety moda nie zna 
granic nie ma już podziału na wielkie miasta, małe miasta, wioski. Dostępność narkotyków 
jest wszechwładna. Policja ze swej strony robi wszystko aby wyłapywać na naszym terenie 
dilerów, żeby przynajmniej cenę za narkotyki  podnieść do góry. Wcześniej stawka za 
narkotyki była 2,50 zł. tyle średnio pieniędzy rodzice dają dzieciom na coś słodkiego do 
sklepiku szkolnego. Teraz stawka wzrosła do 10 zł. Więc to też powoduje jak gdyby 
zmniejszenie dostępności do narkotyków.  Tutaj Policja jest świadoma, że z problemem tak 
jakby nie wygra ale jest nadzieja iż dostępność do narkotyku będzie przynajmniej ze strony 
najmłodszych mieszkańców Gminy i powiatu  mniejsza.  

Jeśli chodzi o ilość spraw wszczętych to w roku 2011 jest ich mniej niż w roku poprzednim, 
prowadzonych w postępowaniu czynów stwierdzonych jest o kilkaset procent więcej. 

Policja ma świadomość, że problem istnieje, ilość stwierdzonych czynów przekonuje do tego, 
że problem z narkotykami nie zmniejsza się, jego dostępność jest coraz większa.  



 Jeżeli chodzi o najpoważniejsze przestępstwa kryminalne na terenie samej Gminy Łęka 
Opatowska poza  włamaniami i kradzieżami na szczęście omijają Gminę Łęka Opatowska. 

Jako następny głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, iż nawiązując do pytania Radnego 
Zalewskiego, była przygotowana ustawa o narkomani a dokładnie chodzi o możliwość 
posiadania narkotyków na własny użytek., jak w tym kontekście ze strony Policji jest to 
respektowane.  

Pan Komendant odpowiedział, iż generalnie nastawnie Policjantów jest na „NIE” z tego 
powodu, iż odcina się kłębek nici Adrianny. Z tego co słyszał, karanie za jedną działkę 
więzieniem uważa z punktu widzenia ustalania wyroku za sprawę niepoważną ale jeżeli 
przyjmie się zasadę mała ilość będzie legalna więc do dużych źródeł nie dojdzie się nigdy. 
Rozmowa z taką osobą co posiada drobną ilość narkotyków daję szansę na dojście do 
centrum dystrybucji na naszym, poziomie. Jeżeli każdy będzie mógł powiedzieć że posiada 
to na swój użytek to dalszej rozmowy nie będzie. I do centrum do dystrybucji wyższego 
szczebla nie dotrze się. 

Pytanie cały czas się nasuwa ile to znaczy na potrzeby własne a na dystrybucję? 

Jedni palą jedną paczkę papierosów inni dwie, jedną sztukę i tak więc kto tą ilość narkotyków 
ustali. Generalnie nastawnie Policji jest takie, że jest to nieporozumienie, porównywanie się 
do Holandii że tam wszystko można a tu nie, nie jest dobrym wytłumaczeniem lepiej 
porównujmy ich w drogach w graniu w piłkę a dopiero później w innych rzeczach, które 
niekoniecznie są najbardziej potrzebne do zdrowego prawidłowego funkcjonowania 
społeczeństwa. Nastawienie Policji jest na „NIE” ponieważ to utrudni Policji dojście do 
centrów dystrybucyjnych. Jest to ogromny biznes w ubiegłym roku na terenie całego 
garnizonu wielkopolskiego na terenie Wielkopolski zamknięto 3 największe wytwórnie 
narkotyków – marihuany. Na jednej plantacji było 10 tyś. krzewów, dzienny obrót przychód 
był na poziomie    300 tyś. zł. Na początku zainwestowano w plantację 6 mln. zł. Nie jest to 
społeczeństwu,  a szczególnie młodemu społeczeństwu potrzebne, żeby zaczynało swoje 
dorosłe życie od narkotyków.  

Pan Przewodniczący podziękował Powiatowemu Komendantowi Policji w Kępnie i spytał czy 
ktoś z obecnych ma jeszcze jakieś pytania, wobec ich braku przeszedł do następnego 
punktu porządku obrad.  

Ad. 8.  Informacja    Komendanta   Powiatowego   Pa ństwowej   Stra ży  Pożarnej   
dotycz ąca bezpiecze ństwa     publicznego   i   przeciwpo żarowego   na  terenie Gminy     
Łęka Opatowska  

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Komendantowi Powiatowej Straży Pożarnej 
Wojciechowi Grabarkowi, który na początku przedstawił dane statystyczne dot. sytuacji 
zdarzeniowej na terenie powiatu kępińskiego jak i Gminy Łęka Opatowska.  

Na terenie powiatu na dzień 30 maja 2011 r. zanotowano: 

- 130 pożarów w analogicznym okresie roku ubiegłego było - 47  

- 4 fałszywe alarmy w analogicznym okresie roku ubiegłego było – 4 

- 252 miejscowych zagrożeń w analogicznym okresie roku ubiegłego było  - 599 (wynikało to 
z ogromnych ilości zdarzeń związanych z dużymi opadami deszczu) 

- Suma zdarzeń na dzień 30.05.2011 r. – 386, w analogicznym okresie roku ubiegłego było -
650  



Na terenie Gminy Łęka Opatowska na dzień 30 maja 2011 r. zanotowano: 

- 14 pożarów  

- 38 miejscowych zagrożeń  

- 1 alarm fałszywy 

W sumie 53 zdarzenia w których interweniowały jednostki państwowej jak i ochotniczej 
straży pożarnej. 

Do tych zdarzeń z terenu Gminy najczęściej wyjeżdżały dwie jednostki włączone do 
Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego jednostka miejscowa w Łęce Opatowskiej 
oraz OSP Opatów.  

- do pożarów interweniowała  OSP Łęka Opatowska -18 razy, Opatów – 13, 

- do miejscowych zagrożeń interweniowała – OSP Łęka Opatowska – 44 razy, Opatów – 33, 

- alarm fałszywy – interweniowała OSP Łęka Opatowska – 1 raz     

W sumie 63 razy interweniowała OSP Łęka Opatowska, 46 razy OSP Opatów. 

Następnie Komendant PPSP w Kępnie  przedstawił szczegółowe sprawozdanie z 
działalności za 2010 rok , które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Błażejewski, który spytał o strażackie samoloty, które gaszą 
palące się lasy skąd te samoloty przylatują i ewentualnie w jakim czasie.  

Pan Komendant odpowiedział, iż w tej kwestii nic się nie zmieniło samoloty służące do 
gaszenia lasów funkcjonują, ich dyżury zaczynają się zgodnie z przesłanym 
harmonogramem. Ze stanowiska kierowania w Kępnie jest bezpośrednia łączność radiowa 
jest to tzw. radiostacja leśna, która umożliwia bezpośredni kontakt z lasami państwowymi i 
poprzez zadysponowanie w ten sposób samolotu do danego obszaru leśnego aby pomógł 
gasić. Lasy państwowe bardzo mocno dbają o to aby akcje gaśnicze na terenie lasów 
przebiegały skutecznie, sprawnie i te straty były jak najmniejsze. Jeśli chodzi o czas, 
korzysta się z bazy lotniczej z Michałkowa, z tamtąd  te samoloty są do nas dysponowane, 
nie jest to zbyt duża odległość dla samolotu, około 15-20 minut powinien być od momentu 
zadysponowania na miejscu, chyba że jest akurat w powietrzu w innym miejscu, nie 
zatankowany wtedy ten czas jest dłuższy. Niestety nie jest to samolot, który posiada 
nieograniczoną ilość środka gaśniczego. Dwa lata temu odbyły się w Turzach ćwiczenia 
dysponowania samolotu, bardzo sprawnie akcja poszła, samolot dokonał dwóch zrzutów w 
bardzo krótkim czasie, nie jest to jakiś dramatycznie długi czas oczekiwania na przylot 
samolotu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zabrał głos i powiedział, iż w wystąpieniu Pan 
Komendant nawiązał do tego że Państwowa Straż Pożarna posiada swój oddział chemiczny 
a taki sam wodny czy też posiada, bazując na ubiegłorocznych doświadczeniach w kwestii 
powodzi, zalania, podtopień. Czy jest taki sprzęt do ratowania typowo w zagrożeniu.  

Pan Komendant odpowiedział, iż odnosząc się do powiatu, powiat kępiński nie jest stricte 
zagrożony powodzią, która wynika z wylewu rzek na tereny przyległe. Zagrożeniem są 



gwałtowne opady deszczu, które przeżyto w tamtym roku było bardzo ciężko Powiatowej 
Komendzie Straży jak i ochotniczym jednostkom. Ludzi starczało ale nie zawsze starczało 
sprzętu. 

W tej chwili w powiecie zwiększono dwukrotnie stan ilości pomp, wcześniej były trzy teraz 
jest sześć w różnych konfiguracjach, pompy pływające, o dużej wydajności, elektryczne.  
W tym roku Komenda Powiatowa Straży jest  przygotowana na takie zdarzenia lepiej niż w 
ubiegłym roku. Ochotnicze jednostki straży również są wyposażone w bardzo dobrej jakości 
sprzęt do pompowania wody, wypompowywania jej z piwnic czy zalanych obiektów i 
obszarów. Jeżeli mowa o czymś takim jak specjalistyczna grupa ratownictwa chemiczno-
ekologicznego o której wspomniał wcześniej, najbliższa jest w Ostrowie Wlkp. następna jest 
w Kaliszu to czegoś takiego jak specjalistyczna grupa ratownictwa wodnego, do pompowania 
wody nie funkcjonuje. Natomiast wiem, że zakupy wysokowydajnych pomp o dużej 
wydajności jest realizowane w województwie. Na pewno trafią takie pompy do największych 
Komend. W pierwszym rzędzie: Poznań, Konin, Piła, Kalisz, Ostrów. Wiem, że ten zakup 
będzie realizowany i takie agregaty pompowe będą dla województwa wielkopolskiego 
zakupione. Będzie możliwość ich zadysponowania również na te tereny gdzie będą 
potrzebne. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Komendantowi  PPSP w Kępnie i przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad.    

Ad. 9. Ochrona przeciwpo żarowa, stan organizacyjny, wyposa żenie jednostek OSP  
z terenu Gminy Ł ęka Opatowska: 

1) Informacja Prezesa Zarz ądu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
 

Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP Pan Jerzy Flaczyk przedstawił informację o 
ochronie przeciwpożarowej, stanie organizacyjnym, OSP z terenu Gminy Łęka Opatowska, 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Idąc dalej Prezes  Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP Pan Jerzy Flaczyk oddał głos 
Komendantowi Zarządu Oddziału   Gminnego  ZOSP  RP Panu Pawłowi Tarasowi 

2) Informacja Komendanta Zarz ądu Oddziału   Gminnego  ZOSP  RP  
 
Komendant Zarządu Oddziału   Gminnego  ZOSP  RP Pan Paweł Taras przedstawił 
informację o  wyposażeniu jednostek OSP z terenu Gminy Łęka Opatowska, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie głos ponownie zabrał Prezes Jerzy Flaczyk, który powiedział, iż większość 
sprzętu w jednostkach mimo że jest na stanie nie nadaje się do użytku. Dlatego każda rzecz 
z jaką idzie strażak ochotnik do pożaru powinna mieć atest. Są jednostki, które posiadają 
atestowane hełmy, linki, obuwie a są jednostki, które mają tylko hełmy, które zgodnie z 
prawem nadają się do warty honorowej w różnych okolicznościach. Zdawają sobie sprawę, 
że określone potrzeby, które strażacy mają, muszą mieć odzwierciedlenie w sprawach 
finansowych. Jak do tej pory za co bardzo Pan Prezes podziękował i ma nadzieję że tak 
będzie dalej, jeżeli brakowało podstawowego sprzętu to zawsze wsparcie od Pana Wójta jak 
i Rady Gminy było. Można by z pewnych rzeczy niezwiązanych z ratownictwem 
zrezygnować  ale tam gdzie jest to niezbędne należałoby pouzupełniać. Padła w wystąpieniu 
Pana Komendanta liczba przeszkolonych strażaków niestety  przebadanych jest połowa. Nie 



jest to wina Zarządu straży, Pana Wójta czy Rady Gminy. Od niedawna weszło w życie nowe 
rozporządzenie, iż do akcji ratowniczej może iść tylko strażak, który jest przeszkolony i 
przebadany. Jedno badanie w ubiegłym roku kosztowało 300 zł. Mamy w jednostkach Łęka 
Opatowska i Opatów gdzie oprócz zabezpieczenia wyjazdu stoi 18-20 strażaków, którzy są 
gotowi, są przeszkoleni ale nie mogą wyjechać do akcji bo nie są przebadani. Taka jest 
rzeczywistość, kiedyś była syrena, gong, kto był pod ręką wsiadał i jechał do akcji. Robi się 
to po malutku, tak jak jest to na zachodzie w kierunku straży półzawodowych dlatego przy 
okazji Pan Komendant zwrócił się z prośbą aby w miarę możliwości rozważyć w drugim 
półroczu sprawę przebadania przynajmniej połowy stanu przeszkolonych strażaków. 
Stwierdził iż są dwie jednostki w gminie, które poza działaniem statutowym poza posiadanym 
sprzętem nie mogą wyjechać do akcji są to OSP Szalonka i OSP Lipie, nie mają ani jednego 
przeszkolonego i przebadanego strażaka. Pan Komendant wspomniał również, iż w 
następnych latach zwrócą się z prośbą do Rady i Pana Wójta o pomoc w zakupie nowego 
samochodu pożarniczego typu średniego z odpowiednim napędem, nie mamy praktycznie 
poza tymi 35 –letnimi, porządnego samochodu do ratowania lasów, łąk czyli 
przemieszczania się po tzw. gruncie nieutwardzonym. 

Następna rzecz jest to wyposażenie jednostek w aparaty tlenowe, które częściowo jednostki 
mają. Każdy samochód pożarniczy powinien mieć przynajmniej dwa aparaty nie tylko dla 
strażaków ale również dla ratowania poszkodowanego. Mimo że mają znaczną część 
wyposażenia to niestety znaczna ilość środków z budżetu pójdzie na zakup sprzętu 
posiadającego odpowiednie gwarantowane zabezpieczenie, że może być używany i druga 
znaczna część środków pójdzie na badania strażaków ochotników. Zwrócił również uwagę 
na zakup sprzętu, który jest od 50-60% wspomagany dotacjami państwowymi ale trzeba 
mieć tę swoją część te 50% środków. Na koniec podziękował Panu Wójtowi, Radzie Gminy 
za pomoc, wsparcie nie tylko finansowe ale też wsparcie moralne, uśmiech. Za pomoc w 
działalności strażaków ochotników za zrozumienie potrzeb wyposażeniowych i remontowych. 
Podziękował wszystkim organizacjom stowarzyszeniom a w szczególności całej gminnej 
społeczności za wsparcie za pomoc i za zrozumienie potrzeb strażaków. Zapewnił również w 
imieniu własnym jak i wszystkich strażaków ochotników iż wszystkie nałożone na Nich 
oczekiwania wypełnią  należycie w ratowaniu życia i mienia naszych mieszkańców.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Prezesowi jak i Panu 
Komendantowi za wystąpienie i wobec braku pytań i uwag przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad.  

 Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych  

Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje zło żone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 12. Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwsza głos zabrała Pani Skarbnik Alina Brząkała, która powiedziała, iż rozda do 
zapoznania Państwu radnym sprawozdania finansowe, które zgodnie  
z ustawą o finansach publicznych muszą być przyjęte przez radnych uchwałą. 
Prawdopodobnie ta uchwała będzie wprowadzona w porządku obrad na następnej sesji.  



Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który spytał o uchwałę Nr IX/47/2011, a konkretnie 
o II etap przebudowy starej szkoły o dofinansowanie czy ono wynosi 165121 czy 192802, 
która z tych kwot jest prawidłowa. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, iż kwota 192802 jest na dzień 27 kwietnia 

a kwota 165121 jest na dzień dzisiejszy.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który spytał „Jak wygląda sprawa z utwardzeniem 
zatoczki na przystanku autobusowym naprzeciw bloków w Siemianicach?” 

Pan Wójt odpowiedział, iż sprawę przekazał do Zarządu Dróg Powiatowych, teraz trzeba 
czekać na ich ruch. 

Następnie Pan Skotnik spytał „ Jak wygląda sprawa z ogrodzeniem i uzupełnieniem siatki na 
placu zabaw w Siemianicach koło bloków.  

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński – uzupełnienie planowane jest na ten tydzień wraz z 
naprawą siatki.  

Następnie głos zabrała Sołtys miejscowości Siemianice Pani Elżbieta Skotnik, która 
powiedziała, iż mieszkańcy Siemianic bardzo się cieszą z remontu drogi nr 11, ale poprosiła 
Pana Wójta jak i Radę Gminy o wystosowanie do Dyrekcji w Poznaniu pismo dot. 
nieszczęsnego zakazu lewoskrętu na skrzyżowaniu w centrum wioski. Według większości 
mieszkańców jest to śmieszny pomysł bo praktycznie nie ma żadnego zakazu nie ma 
żadnych przeciwwskazań więc nie wiadomo dlaczego tam ten znak jest usytuowany.  

Druga sprawa – Pani Sołtys zgłaszała problem o remont drogi polnej, pracownicy zniszczyli 
ciężkim sprzętem , połamali cały brzeg asfaltu, czy zostało w tej sprawie wystosowane 
pismo. 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński – powiedział, iż rozmawiał z Panią Sołtys w ostatni 
czwartek, pisma jeszcze nie wysłał ale postara się jak najszybciej sprawę załatwić. 

Następnie Pani Sołtys zwróciła uwagę na drogę powiatową z Siemianic do Chróścina , ta 
droga jest w fatalnym stanie są dziury, nic się w tym temacie nie dzieje.  

Zgłaszała wcześniej uszkodzenia mostu, który został podmyty przez ostatnią powódź. Ten 
most znajduje się na rzece Pratwie, od spodu jest popękany i nikt tym tematem się nie 
interesuje, dopiero jak dojdzie do nieszczęścia.   

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Łęka Opatowska , który powiedział iż 
odnośnie drogi powiatowej przydali by się tu radni powiatowi, jeden z nich dał wiadomość, iż 
niestety ma o tym samym czasie posiedzenie komisji.   

Pozostali radni powiatowi nie dali informacji. Temat tej drogi powiela się już na kilku sesjach, 
Pani Sołtys zgłasza, radni z Siemianic zgłaszają i nie ma żadnej odpowiedzi na ten temat. 
Ale na pewno Pan Wójt ze swoimi pracownikami tematem się zajmie tym bardziej iż będzie 
nie długo akcja łatania dziur  to przy okazji i tą drogą się służby może zajmą .   



Idąc dalej głos zabrał Pan Jerczyński, który powiedział, iż z tego co wcześniej słyszał od 
Pana Dyrektora ta droga nie będzie tak robiona jak ulica Bolesławiecka czyli wycinanie 
odcinków tylko powierzchniowe nadlanie. 

Pan Skotnik wtrącił, iż jest to wykonane ale jakość tego wykonania zostawia wiele do 
życzenia dodatkowo spytał czy będzie lustro na ryneczku w Siemianicach. Okazuje się że 
jest ono bardzo potrzebne a szczególnie kiedy wyjeżdża się ciągnikiem. Ono było ale zostało 
zdemontowane. 

Pan Wójt odpowiedział, iż lustro zostało zdemontowane podczas remontu, żeby go nie 
uszkodzić. Ale po zakończonym remoncie według wcześniejszych ustaleń to lustro ma na 
miejsce wrócić.    

Następnie powiedział, iż sam osobiście zabiegał o remont drogi nr 11 szczególnie w 
Siemianicach, gdzie przebiegał z dużymi problemami, których projektant nie przewidział nie 
zrobił np. przejścia dla pieszych, wyjścia z ulicy Polnej, lewoskręty itd.  

Sami mieszkańcy Siemianic byli zaangażowani w interwencję na temat dobrego właściwego 
przeprowadzenia tego remontu. Pan Wójt ze swej strony robił wszelkie możliwe naciski aby 
remont był jak najlepiej wykonany. Wykonawca robił wszystko to co mu zlecono i stąd były 
problemy.    

Idąc dalej ponownie głos zabrała Pani Sołtys Elżbieta Skotnik, która powiedziała, iż jeżeli 
chodzi o przejście dla pieszych  w końcówce Siemianic przy skrzyżowaniu na Chróścin po 
prawej stronie zostały zastawione dwa budynki bez przejścia dla pieszych, zrobiono im tylko 
małą rynienkę i nic więcej. Po przeciwnej stronie wybudowano piękny chodnik ale te osoby z 
tych budynków nie mogły by się przedostać na ten chodnik bo zostały ustawione barierki. 
Najpierw wystosowali pismo do Poznania później przyjechała Pani odpowiedzialna za 
zmiany w projekcie i zaczęły się problemy. Ustalono wspólnie że trzeba napisać pismo, 
zebrać podpisy i tak zrobiono. Po pewnym czasie Pani Sołtys zadzwoniła i spytała o 
odpowiedź, powiedziano że chodnik jest zapewniony ale przejście dla pieszych nie ponieważ 
nie wyraża zgody Kierownik Sekcji Ruchu Drogowego. Po kilku rozmowach telefonicznych 
Pani Sołtys jak i Pana Olszoka po słownych przepychankach wywalczono przejście dla 
pieszych. 

Wynikło jeszcze wiele innych perturbacji min. nie zostały wykonane wszystkie zjazdy na 
pola, nie zrobiono płotów, które rozebrano w tamtym roku. Pani Majczyk – właścicielka 
sklepu ma problem ponieważ miała zrobiony nowy chodnik, częściowo go sfinansowała, 
miała zrobione podjazdy w tej chwili nie ma nic poza piachem. Jeszcze jej panowie 
powiedzieli iż zastanowią się czy w ogóle będzie miała to zrobione. W niektórych miejscach 
są tak wysoko zrobione krawężniki, że nie ma możliwości przejazdu. Ale to już końcowe 
sprawy miejmy nadzieję że uda się to w należyty sposób dokończyć.   

Następnie głos zabrał Radny Błażejewski, który spytał w imieniu członków LKS Zawisza 
kiedy będą zrobione piłkochwyty. 

Pan Wójt odpowiedział, iż trzeba do tego się odpowiednio przygotować, na chwilę obecną 
temat jest odsunięty chodzi głównie  o środki finansowe.  

Idąc dalej głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP Pan Jerzy Flaczyk, 
który w imieniu mieszkańców Gminy Łęka Opatowska, powiedział, iż słyszał że zostało 
wywalczona likwidacja znaku zakazu skrętu do Opatowa na skrzyżowaniu drogi łęckiej.  

Znak zakazu w lewo nagle się pokazał. Wjazd do Opatowa został praktycznie jeden. 



Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który powiedział, iż jest pismo, które 
Pan Wójt przytaczał mówiące że 3,5 t  lewoskręt do Opatowa ulica Słoneczna jest brana pod 
uwagę a dlaczego pracownicy postawili na pozór tam ten znak, który był, później został 
zgodnie z pismem usunięty a teraz znów się  pojawił. 

następnie Pan Wójt potwierdził, iż faktycznie pismo, zgoda jest trzeba się, przypomnieć aby 
znak ten został zlikwidowany.    

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Jerczyńskiego o interwencję na 
drodze gminnej czyli Spacerowej wiodącej do cmentarza w Opatowie, pobocze tam jest 
bardzo zarośnięte a na zakręcie typowo na cmentarz widoczność jest bardzo ograniczona. 
Prosił o skoszenie wysokiej trawy. 

Idąc dalej, Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż wcześniej był dobry sygnał od 
Dyrektora Wasieli – Zarządcy Drogi Wojewódzkiej prowadzącej przez Opatów, czy w tej 
kwestii Panu Wójtowi jest coś wiadome. Obserwuje się jak niszczeje pobocze przy drodze 
biegnącej przez las do Wieruszowa. „Czy Pan Wasiela przedstawił jakieś informacje 
dotyczące samego remontu czy naprawy”.  

Pan Wójt odpowiedział, iż Projektant potwierdził sygnał, że przygotowuje dokumentację 
remontową aby w przyszłym roku dokonać tego remontu drogi od skrzyżowania kępińskiej 
do wylotu do drogi nr 11 za kościołem w Opatowie. Wyszła taka prośba z zarządu dróg 
wojewódzkich o wparcie finansowe na wykonanie pomiarów geodezyjnych 1,5 km odcinka. 
W tej chwili Pan Wójt się nad sprawą zastanawia co zrobić. To byłby nasz udział w 
przygotowaniu tego remontu.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Jóźwiakowski , który zawnioskował do Przewodniczącego 
Rady Gminy aby komisja rewizyjna zajęła się bardziej szczegółowo tematem inwestycji starej 
szkoły, aby radni mieli inny obraz w tej sprawie.  

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział iż każda zmiana w planie pracy Komisji 
Rewizyjnej musi być wprowadzona na posiedzenie sesji w formie uchwały i uchwalona przez 
Radę Gminy. 

Jako kolejny głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska - Pan   Tomasz Jerczyński, który powiedział, iż 24 maja wpłynęło do urzędu 
pismo wraz załączonymi zdjęciami od firmy wywożącej odpady z terenu naszej Gminy o 
następującej treści „ w związku z wyrzucanymi śmieciami do pojemników przeznaczonych do 
segregacji, które stoją na terenie Gminy zwracamy się z prośbą o przywiązanie większej 
uwagi do ich czystości”. 

Pan Jerczyński powiedział, iż faktycznie na zdjęciach jest udokumentowane iż w tych 
pojemnikach znajduje się wszystko. Poprosił sołtysów o zwrócenie uwagi w sołectwach na 
pojemniki i uczulenie mieszkańców na przestrzeganie segregacji odpadów.  

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, iż w Kępnie firma nie chce takich śmieci, 
po to są pojemniki do segregowanych odpadów aby te odpady posegregowane do 
odpowiednich pojemników wrzucać. W Kępnie zaproponowano takie rozwiązanie aby 
zlikwidować pojemniki do segregacji a w zamian za to każdy mieszkaniec może zakupić 
worek do odpadów segregowanych za 5 zł za sztukę. Wtedy jak ktoś wystawi worek z innymi 
odpadami aniżeli zapisany na worku po prostu nie będzie ten worek przez firmę wywozową 
zabrany.  



Obecna umowa obowiązuje do września tak więc temat jest do przemyślenia czy na 
szczęście czy na nieszczęście powrócić do selektywnej zbiórki u źródła w formie worków. 
We wrześniu będzie ogłoszony nowy przetarg także do tego momentu Państwo Radni mogą 
się zastanowić jaką formę segregacji przyjąć.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż problem jest nie od dziś już  w 
poprzedniej kadencji były takie doświadczenia. W Opatowie jest dodatkowy problem, iż 
mieszkańcy z innych terenów przyjeżdżają po pracy i wynoszą z bagażników do tych 
pojemników na selektywną zbiórkę odpady komunalne i nie tylko.  

Przez to pojemniki na skrzyżowaniu w Opatowie dwa dni i są całe zapełnione.  

Następnie głos zabrał Sołtys wsi Trzebień Pan Marian Gąszczak, który wszystkich obecnych 
serdecznie zaprosił na festyn, który odbędzie się 05.06.2011 r. jest on organizowany 
wspólnie przez wszystkie organizacje z wioski na rzecz rehabilitacji dla Sebastiana Goj. 
Podziękował również Panu Wójtowi za ufundowanie nagród na turniej siłacza.  

 Ad.13. Zako ńczenie obrad IX Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 13:50 
zamknął obrady IX sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

      

Protokółowała:       Przewodniczący Rady 

/-/ Renata Woźnica                                           /-/ Adam Kopis 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


